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Nuuk, 27. Maj 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Kan Naalakkersuisut redegøre for, hvor langt man er nået ift. sagen om det 

forrige bryggeri i Narsaq, Nanoq Beer? 

 

2. Har bryggeriet brudt de lovpligtige regler, og hvis dette er tilfældet, feks., - 

hvordan er regler for afgifter, skat o. lign. blevet brudt? 

 

3. Hvilke konsekvenser får det hvis man har brudt reglerne,  f.eks. ved 

politianmeldelse eller krav om en retslig afgørelse? 

 

4. Hvilken Naalakkersuisoq sidder med ansvaret for denne sag? 

 

5. Er det rigtigt, at sagen om Nanoq Beer har stået stille? 

 

6. Da det handler om at samfundet har været med til at ‘finansiere’ dette projekt, 

og der er gået flere år siden sagens start, kan Naalakkersuisut så klart 

redegøre for hvorfor sagen endnu ikke er afsluttet? 

 

7. Samfundet har via Greenland Venture andel i dette projekt, og hvor stort et 

tab drejer det sig om? 

 

8. Hvor stort et tab har samfundet haft via skatter eller afgifter eller andet? 

 

9. Har Naalakkersuisut skyndet på, således at sagen ikke går i stå eller kan 

afsluttes? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Der er nu gået flere år siden naalakkersuisut startede sagen om Nanoq Beer. Jeg finder det 

mærkeligt, at sagen til dags dato er behandlet så langsommeligt og ser ud til at stå stille med 

ringe udsigter til at blive færdigbehandlet. Derfor sender jeg endnu engang spørgsmål til 

Naalakkersuisut, så vi kan få vished, om der er handlet på at færdiggøre sagen. 

Jeg ønsker afklarende oplysninger idet samfundet har lidt et tab, og det ikke skal blive kutyme 

at slippe for konsekvenser, og endvidere fordi der ikke skal forskelsbehandles hvis lignende 

tilfælde forekommer igen. 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål fra Naalakkersuisut indenfor 10 arbejdsdage. 

 


